
 
 

28. februar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har Naalakkersuisut planer om at udstede licenser for hellefisk og torsk til 
fritidsfiskere? 
 

2. Har Naalakkersuisut planer om at give mulighed til fritidsfiskerne, om at disse kan 
indhandle til produktionsanlæg, når disse ikke har indhandlingsrestriktioner som følge 
af underkapacitet? 

 (Karl-Kristian Kruse, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
På grund af de stadigvæk mere omfattende restriktioner i de senere år, er befolkningen nu mere og 
mere delt i forskellige lejre, og dette er ikke sundt for samfundet, men dette kan vendes via politiske 
initiativer, som sigter på, at fritidsfiskere får tildelt kvoter. 
 
Personer som har kendskab til hvordan disse ressourcer fiskes og som er opdraget til at kunne 
udnytte disse ressourcer,  har i dag ingen mulighed for at kunne indhandle selv små mængder af 
deres fangster, hvorfor jeg mener, at kvotetildelinger til disse, vil være med til at kunne lette deres 
kår. 
 
Man kan forestille sig dette; eksempel: 
Hellefiskekvoter: Upernavik 75 tons, Uummannaq 75 tons, Diskobugten 75 tons, Vest-, Øst- samt 
Nordgrønland 100 tons. Torskekvote: 500 tons for hele landet. 
 
Man kunne forestille sig en øvre grænse på måske 3 tons pr. person, idet disse små kvoter vil have 
stor effekt på folks samt familiers levevilkår.  
Man skal her være opmærksom på, at en eventuel indhandling kun ville være mulig, når der ingen 
restriktioner er for indhandling. 
 
Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


